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Dag allemaal,

Dank voor jullie aanwezigheid bij de kennissessie batterijopslag 23 april!

We waren met een behoorlijke groep, ik zal voor een volgende keer een grotere ruimte regelen, maar ook het verzoek om je

aanwezigheid goed door te geven.

Deze bijeenkomst stond in het kader van kennisdeling door een aantal sprekers, maar er werd ook goed gebruik gemaakt van de

gelegenheid om met elkaar in gesprek te gaan.

Dank aan sprekers
§

(CE Delft), (Enexis) en IBEN ro) voor hun presentaties en hun

beschikbaarheid voor vragen. Hieronder een terugkoppeling en voorstel voor een vervolg.

Terugkoppeling
* Het rapport van CE Delft en de visie van Enexis op batterijopslag heb ik vooraf aan de bijeenkomst gedeeld, hierbij nog de

slides die gebruikt zijn tijdens de bijeenkomst.

Voor de volledigheid heb ik ook de presentatie van TenneT van vorige keer bijgevoegd, voor de mensen die er toen niet bij

waren.

* Eris wat wisseling van de wacht geweest, maar vanuit de provincie ben ik nog steeds bereikbaar op dit onderwerp.
* TenneT heeft een tariefprognose gepubliceerd, dit werd aangekondigd in de sessie maar hierbij een link naar het stuk:

https://www.tennet.eu/nl/nieuws/tennet-verwacht-lichte-daling-transportkosten-2025 . Dit is van invloed op de

ontwikkeling van batterijopslaginitiatieven, omdat de transporttarieven een groot onderdeel van hun kosten zijn.
* We voerden het gesprek over hoe we meer duidelijkheid bij overheden en netbeheerders kunnen krijgen over welke

batterijinitiatieven doorgang zullen vinden, en welke de wachtrij 'opstoppen’. Een groot gedeelte van de wachtrij zal geen

vergunning krijgen, wanneer de netbeheerder dit weet kunnen zij gesprekken voeren met deze initiatieven om toch te

vragen uit de wachtrij te stappen. Een gesprek tussen overheden en de netheheerder lijkt dus voor de tussentijd een

oplossing te zijn. Voor de langere termijn, TenneT gaf aan naar mogelijkheden te kijken hoe voorwaarden gesteld kunnen

worden aan een plek in de wachtrij, zoals (uitzicht op) een vergunning bij de gemeente/provincie.
* Het is even gegaan over of de maatschappelijke prioritering op aansluitingen toegepast kan worden op batterijopslag. Er is

bijvoorbeeld een uitzondering voor congestieverzachters. TenneT gaf wel een nuancering aan: veel overheden hebben het

beeld dat batterijen een rol in netcongestie kunnen hebben, echter is het voordeel van batterijen voor het net met name het

in balans houden. Voor het prioriteren, zie ook: https://www.acm.nl/nl/publicaties/codebesluit-prioriteringsruimte-bij-

transportverzoeken.

Vervolg

Deze bijeenkomsten zijn afgelopen periode eens in de zoveel maanden geweest en dat bleek een wenselijke frequentie.

Ik zal over 6 maanden (oktober/september) weer op de lijn komen met een nieuwe sessie.

Om ervoor te zorgen dat de informatie die gedeeld wordt in deze bijeenkomsten een behoefte vervuld, heb ik uitgevraagd wat

deelnemers een volgende keer zouden willen behandelen.

In de bijeenkomst hebben we al wat ideeén gedeeld voor de invulling, waaronder:

= Milieu/veiligheid, wellicht kan iemand van de veiligheidsregio iets komen toelichten;

+ Beleidskader van de provincie;
* Sturingsmogelijkheden;
* Uitwisseling gemeenten of presentatie van (aantal) gemeente hoe zij met batterijopslag omgaan.

Heb je nog andere suggesties? Laat vooral weten! Als het niet de volgende keer past, dan wellicht een keer daarop.

Ook als je contactgegevens hebt van partijen die wat kunnen vertellen (in de sessie werden bijvoorbeeld partijen in Flevoland

genoemd).

lk heb geprobeerd uit te nodigen en collega's buiten duurzaamheid te betrekken (bv. RO), ik hoor het ook graag als er

mensen zijn die op of van de mailinglist voor deze bijeenkomsten willen.

Graag tot een volgende keer!!
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